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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 21. 12. 2022 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2022/00177 

Programová služba: TA3 

Vysielateľ: C.E.N. s.r.o. 

Číslo licencie: TD/14 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 

2 písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) 

postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2022/00177 smerujúci voči vysielaniu programovej služby TA3 vysielateľa C.E.N. s.r.o. 

a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z. za 

neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu na preverenie výsledok preverenia podnetu. 

T: 2. 1. 2023                          Z: PgO 
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Podnet na preverenie č.  PGO-RPMS/2022/00177 zo dňa 11. 10. 2022 

Podávateľ:    fyzická osoba 

Predmet podnetu:    V politike 

Deň a čas vysielania:  9. 10. 2022, 11:00 h 

Označenie podľa JSO:   - 

 

Programová služba:  TA3 

Vysielateľ:   C.E.N. s.r.o. 

Číslo licencie:   TD/14 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Dátum:   14. 12. 2022 



OBSAH  PODNETU: 

„Podávam podnet na súkromnú televíziu TA3 a na jej moderátora R. Dírera. V relácii v politike 

9.10 2022 . Tento moderátor v upútavke prekročil rámec morálky, etiky a odbornosti. Mnohi z 

mojich známych mi povedalo ,že porušil ústavu Slovenskej republiky. V relácii sa vôbec 

nezaoberali  tým, čim moderátor tak "upútal" divákov...a ešte jedna vec. Odkiaľ vie, že ten pán 

ktorý zabil 5 ľudí a ďalší čakajú na svoj ortieľ v nemocnici je kresťan? Verím, že môj podnet 

bude riadne vyšetrený a budú podniknuté kroky ,aby takí ľudia nezastávali posty 

MODERÁTOROV! 

Ak táto sťažnosť zostane nepovšimnutá...inač nesiete aj vy zodpovednosť za jeho konanie! Rád 

bojujem, ak vidím nespravodlivosť a najmä špinavosť. Hovorí sa ...aby zlo zvíťazilo stačí keď 

budú mlčať tí dobrí.... som veriaci a hriešny človek ako každý z nás.. lenže tiež nestrkam hlavu 

do piesku! ...“ 

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (účinný od 1. 8. 2022): 

 

§ 25 

Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 

Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 

tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a 

objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný 

a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej 

služby, 

b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru. 

 

§ 61 

Ochrana ľudskej dôstojnosti a ľudskosti 
1) Obsahová služba, ktorú poskytuje vysielateľ alebo poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej 

služby na požiadanie, musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 

a) propagovať vojnu alebo opisovať kruté alebo inak neľudské konanie spôsobom, ktorý je ich 

nevhodným zľahčovaním, ospravedlňovaním alebo schvaľovaním, 

b) šíriť alebo sprístupňovať informácie verejnosti s úmyslom verejne podnecovať na spáchanie 

niektorého z trestných činov terorizmu alebo verejne schvaľovať niektorý z trestných činov 

terorizmu, 

c) propagovať násilie a otvorenou alebo skrytou formou podnecovať násilie alebo nenávisť, 

znevažovať alebo hanobiť na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka, viery a náboženstva, 

politického či iného zmýšľania, majetku, zdravotného postihnutia, veku, sexuálnej orientácie, 

narodenia, národného alebo sociálneho pôvodu, genetických vlastností, štátnej príslušnosti, 

príslušnosti k národnosti alebo k etnickej skupine, 

d) bezdôvodne zobrazovať scény reálneho násilia, kde sa nenáležitou formou zdôrazňuje 

skutočný priebeh umierania alebo sa zobrazujú osoby vystavované fyzickému či psychickému 

utrpeniu, a to so zvláštnym ohľadom na obete trestných činov alebo ich príbuzných spôsobom, 

ktorý sa považuje za neoprávnený zásah do ľudskej dôstojnosti. 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Podávateľ podnetu bol kanceláriou Rady vyzvaný, aby doplnil, čím mal byť v upútavke na 

program porušený zákon, aby konkretizoval svoje výhrady a aby doplnil dátum a približný čas 

vysielania upútavky. Podávateľ podnetu nereagoval. 



Po zmonitorovaní namietaného programu sme však dospeli k presvedčeniu, že podávateľ 

podnetu pod „upútavkou“ mal na mysli úvodný moderátorský vstup moderátora R. Dírera na 

začiatku programu. Tu je kompletný prepis jeho úvodného vstupu. 

 

Richard Dírer, moderátor: „Sledujete spravodajskú televíziu TA3, príjemný dobrý deň. 

Nehody pod vplyvom alkoholu sú tragické. Zbytočne pri nich vyhasli ľudské životy. Rodinám 

pozostalých patrí úprimná sústrasť a páchateľom spravodlivý trest. Zrazu sme však 

konfrontovaní s tým, že na Slovensku máme problém s alkoholom. Zdesenie je o to väčšie, lebo 

tragédia na Zochovej, alebo Košickej, či opitý vodič trolejbusu sa odohrali v Bratislave. Zistili 

sme, že Slováci pijú a šoférujú opití aj na západe tejto krajiny. Rozpútal sa okamžite súboj, kto 

navrhne prísnejšie tresty. Pritom problém s alkoholom je tu odjakživa a my ho riešime iba 

perzekúciou. Nikto neprišiel s návrhom, že venujme sa aj prevencii. Hovorme s mladými, či 

konečne investujme do vzdelania v tejto krajine a pritom by si na pochopenie slovenskej reality 

stačilo pozrieť v národnom Timravin Bál, či v kine Švantnerove Piargy. Najmä tie opisujú ako 

vyzerá, prepáčte expresívnejšie výrazy pri jej opise, slovenská realita. Ožratý muž dôjde z krčmy 

domov. Najskôr zmláti svoju ženu, potom ju znásilní, vo vedľajšej izbe urobí to isté s nevestou 

a keď mu na to prídu, tak mu farár odpustí, ak zaplatí opravu strechy na kostole. Vitajte V 

politike. Dnes s predsedom Národnej rady Slovenskej republiky a predsedom strany Sme rodina 

Borisom Kollárom, dobrý deň.“ 

 

Podľa podávateľa podnetu „moderátor v upútavke prekročil rámec morálky, etiky a odbornosti. 

Mnohi z mojich známych mi povedalo ,že porušil ústavu Slovenskej republiky. ... Odkiaľ vie, že 

ten pán ktorý zabil 5 ľudí a ďalší čakajú na svoj ortieľ v nemocnici je kresťan?“ 

 

Zo znenia podnetu sa dá vyrozumieť, že podávateľ podnetu namieta spájanie vinníka 

medializovanej nehody pod vplyvom alkoholu na Zochovej, pri ktorej zahynulo 5 ľudí, 

s kresťanstvom, resp. s kritikou cirkvi, ktorá zaznela v úvode programu z úst moderátora. 

Z tohto dôvodu sme program posudzovali podľa ustanovenia § 61 ods. 1 písm. c) ZMS, podľa 

ktorého obsahová služba „musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 

c) propagovať násilie a otvorenou alebo skrytou formou podnecovať násilie alebo nenávisť, 

znevažovať alebo hanobiť na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka, viery a náboženstva, 

politického či iného zmýšľania, majetku, zdravotného postihnutia, veku, sexuálnej orientácie, 

narodenia, národného alebo sociálneho pôvodu, genetických vlastností, štátnej príslušnosti, 

príslušnosti k národnosti alebo k etnickej skupine.“ 

 

Ako poznamenáva aj podávateľ podnetu, v diskusii s hosťami R. Ficom a B. Kollárom sa témy 

načrtnuté moderátorom v úvode, teda problematika alkoholu za volantom či domáce násilie, 

nerozoberali. Išlo iba o akýsi vstupný monológ, glosu moderátora, ktorou reagoval na aktuálne 

dianie v spoločnosti. Diskusia mala podtitul Ako ďalej, Slovensko? a celá bola venovaná 

aktuálnemu vnútropolitickému dianiu – diskutovalo sa na témy ako fungovanie menšinovej 

vlády, pomoc firmám a domácnostiam s cenami energií, schvaľovanie štátneho rozpočtu, 

prípadné povolebné koalície a pod. 

 

Moderátor si v namietanom úvodnom vstupe na opis slovenskej reality najmä vo vzťahu 

k alkoholizmu požičal výjavy zo slovenských diel – „pritom by si na pochopenie slovenskej 

reality stačilo pozrieť v národnom Timravin Bál, či v kine Švantnerove Piargy.“ Moderátor tu 

mal na mysli aktuálne spracovania známych diel klasikov slovenskej literatúry – divadelnú hru 

Bál uvedenú v SND, ktorej autorom je D. Majling na motívy viacerých diel Boženy Slančíkovej 



- Timravy, medzi nimi novely Bál1 a film Piargy režiséra Iva Trajkova nakrútený na motívy 

rovnomennej novely Františka Švantnera.2 Treba povedať, že obe diela iba voľne vychádzajú 

z knižných predlôh. 

 

Moderátorom popísaná scéna o ožratom mužovi, ktorý zmláti a znásilní ženu aj nevestu, pričom 

od farára dostane rozhrešenie, ak zaplatí opravu strechy na kostole, pochádza z filmu Piargy. 

Moderátor uviedol, že dané dielo slúži „na pochopenie slovenskej reality.“ Presnejšie by bolo 

konštatovanie, že opisuje slovenskú realitu v období prvej Slovenskej republiky (tzv. 

Slovenského štátu), čiže na prelome 30. a 40. rokov 20. storočia. Film je celkom jasne zasadený 

do tohto obdobia, o čom svedčia okrem dobových reálií aj scény ako prenasledovanie židov či 

pochodujúci gardisti. 

V prípade daného výroku ide o subjektívnu interpretáciu uvedeného diela moderátorom. Dôraz 

jeho glosy je však kladený na problematiku nadmerného užívania alkoholu v slovenskej 

spoločnosti, ktoré môže viesť k podobným tragédiám ako na Zochovej. Podľa autora je tu tento 

problém prítomný odjakživa.  

 

Čo je však kľúčové pre posúdenie namietaného obsahu z hľadiska ustanovenia § 61 ods. 1 písm. 

c), v prvom rade podľa nášho názoru moderátor nepovedal ani nijak nenaznačoval, že vinník 

nehody na Zochovej je kresťan (ako namieta podávateľ). Príklad z filmu Piargy použil na 

ilustráciu slovenskej reality, ktorej ústredným problémom stále je (rovnako ako bol v minulosti) 

alkohol. Zmienka o ožratom mužovi, ktorý zmláti a znásilní ženu aj nevestu a keď mu na to 

prídu, tak mu farár odpustí, ak zaplatí opravu strechy na kostole, je pomerne expresívna 

a vyznieva negatívne voči katolíckej cirkvi. Je však zrejmé, že ide o citáciu z umeleckého diela 

(celovečerného filmu zasadeného do minulosti), ktorú moderátor použil ako príklad. Moderátor 

sa za expresívny slovník aj dopredu ospravedlnil („prepáčte expresívnejšie výrazy pri jej 

opise“). Intenzita tohto výroku podľa nášho názoru nebola taká, že by daný výrok predstavoval 

zásah do ľudskej dôstojnosti, resp. znevažoval alebo hanobil na základe viery alebo 

náboženstva. Podľa nášho názoru vysielateľ neporušil ustanovenie § 61 ods. 1 písm. c) zákona 

č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 

 

§ 25 písm. b) 

Podľa § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách vysielateľ je povinný 

„zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru.“ 

 

Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 

úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 

odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 

Hosťami diskusného programu boli koaličný a opozičný politik. Moderátor bol podľa nášho 

názoru nestranný a diskusiu moderoval vyvážene. Aj keby sme úvodný monológ moderátora 

na tému negatívnej úlohy alkoholu v slovenskej spoločnosti považovali za určitý hodnotiaci 

komentár, tento sa nachádzal hneď na začiatku programu a bol od samotnej diskusie na 

politické témy oddelený. Sme toho názoru, že odvysielaním namietaného programu nedošlo 

k porušeniu § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 

 

 

 

                                                 
1 https://zlatakolekcia.theatre.sk/inscenacia/bal/ 
2 https://dennikn.sk/3027907/je-niekolko-dovodov-preco-sa-oplati-vidiet-film-piargy/ 

https://zlatakolekcia.theatre.sk/inscenacia/bal/
https://dennikn.sk/3027907/je-niekolko-dovodov-preco-sa-oplati-vidiet-film-piargy/


ZÁVER:   

Na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby TA3 odvysielaním 

programu V politike dňa 9. 10. 2022 o cca 11:00 hod. neporušil ustanovenia § 61 ods. 1 písm. 

c) a § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách.  

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 

 

 

 



K bodu č. 23   

Prepis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa 

zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2022/00177) 

 

 

Monitorované vysielanie:   V politike 

Deň vysielania:   9. 10. 2022   

Čas vysielania:   11:00 h   

Označenie podľa JSO:  - 

 

 - časový kód cca:  

11:00:00  začiatok programu – titulok Ako ďalej, Slovensko? 

Richard Dírer, moderátor: „Sledujete spravodajskú televíziu TA3, príjemný dobrý deň. 

Nehody pod vplyvom alkoholu sú tragické. Zbytočne pri nich vyhasli ľudské životy. Rodinám 

pozostalých patrí úprimná sústrasť a páchateľom spravodlivý trest. Zrazu sme však 

konfrontovaní s tým, že na Slovensku máme problém s alkoholom. Zdesenie je o to väčšie, lebo 

tragédia na Zochovej, alebo Košickej, či opitý vodič trolejbusu sa odohrali v Bratislave. Zistili 

sme, že Slováci pijú a šoférujú opití aj na západe tejto krajiny. Rozpútal sa okamžite súboj, kto 

navrhne prísnejšie tresty. Pritom problém s alkoholom je tu odjakživa a my ho riešime iba 

perzekúciou. Nikto neprišiel s návrhom, že venujme sa aj prevencii. Hovorme s mladými, či 

konečne investujme do vzdelania v tejto krajine a pritom by si na pochopenie slovenskej reality 

stačilo pozrieť v národnom Timravin Bál, či v kine Švantnerove Piargy. Najmä tie opisujú ako 

vyzerá, prepáčte expresívnejšie výrazy pri jej opise, slovenská realita. Ožratý muž dôjde z 

krčmy domov. Najskôr zmláti svoju ženu, potom ju znásilní, vo vedľajšej izbe urobí to isté s 

nevestou a keď mu na to prídu, tak mu farár odpustí, ak zaplatí opravu strechy na kostole. 

Vitajte V politike. Dnes s predsedom Národnej rady Slovenskej republiky a predsedom strany 

Sme rodina Borisom Kollárom. Dobrý deň.“ 

Boris Kollár, predseda NR SR, predseda strany (Sme rodina): „Dobrý deň.“ 

Moderátor: „A poslancom parlamentu a predsedom strany Smer Robertom Ficom. Dobrý deň 

aj vám.“ 

Robert Fico, poslanec NR SR, predseda strany (Smer-SD): „Ďakujem za pozvanie. Pekný 

deň.“ 

Moderátor: „Pán predseda Fico, začnime pri vás. Vy ste minulý týždeň nemohli prísť do 

politickej diskusie, lebo ste sa necítili dobre. Už je vám lepšie? Už viete čo vám bolo?“ 

Robert Fico: „Áno. Našťastie bola to chrípka. Urobil som si niekoľko testov, takže žiadny 

COVID, lebo ja už som COVID absolvoval, tak už som plus-mínus v poriadku.“ 

Moderátor: „Čítali sme v médiách, že ste mali COVID.“ 

Robert Fico: „Absolútne nie, nie, jaj, v minulosti.“ 

Moderátor: „V minulosti, to bola tá pamätná dovolenka v Grécku, ak si dobre spomínam.“ 

Robert Fico: „Nikomu takú dovolenku neželám.“ 

Moderátor: „Pán predseda Kollár, už týždne počúvame, že vláda je síce menšinová, ale v 

parlamente prechádzajú zákony. Zároveň sme niekoľkokrát za ostatné týždne ale zažili, že sa 

nepodarilo otvoriť schôdzu vďaka obštrukcii opozície a to aj napriek spolupráci s tarabovcami. 

Čo sa deje v parlamente?“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, je to normálna vec. Ani opozícia ani koalícia nemá väčšinu. Opozícia 

nemá väčšinu na to, aby odvolala vládu a koalícia nemá väčšinu na to, aby za určitých okolností, 

keď sa rozhodne opozícia urobiť obštrukciu a vyberie tie karty, tak vie zablokovať parlament. 



Ja si myslím, že to je normálny nástroj. Robili sme to aj my v minulosti, keď sme boli v opozícii. 

Tomu sa nedá nič vyčítať. Samozrejme, niektoré veci sa zadrhnú, ale ja som presvedčený, že 

sa dá o týchto veciach rokovať, lebo teraz sme sa zadrhli, alebo zasekli sme sa na pomoci s 

energiami. Ešte v tomto roku je tam vyčlenených jeden a pol miliardy a musíme o tom rokovať. 

Mám za to, že asi sa nám nepodarí otvoriť aj utorňajšia schôdza. Potom to presuniem na 

osemnásteho, ale rovnako už som rokoval aj s tarabovcami. Rovnako pôjdem za Smerom, 

pôjdem za Hlasom. Som ochotný rokovať s každým naprieč celým politickým spektrom, aby 

sme to odblokovali, aby sme tú pomoc doručili, lebo teraz sa jedná o dôchodky. Ja vám tu 

môžem prečítať o čo sa jedná. Jedná sa o dvestosedem miliónov pre dôchodcov, áno, tuná to 

je. Jedná sa o dvesto miliónov pre školy, nemocnice, sociálne služby. To sú všetky sumy, ktoré 

potrebujeme doručiť ešte v tomto roku. Zamestnávatelia deväťsto miliónov. To sú, ja som prijal 

pekárov, prijal som Zväz potravinárov, cestovný ruch, gastro. Takže oni všetci potrebujú 

pomôcť s tými energiami. Tam je určených deväťsto miliónov a potom pre domácnosti, to by 

šlo cez ministerstvo práce, sociálnych vecí, vydotovať stodeväťdesiat miliónov a dokopy je to 

jeden a pol miliardy. Počúvame z opozície, že proste nechcú dať nejaký bianko šek, ja to 

rešpektujem. V prípade, že by to nebol bianko šek, tak môže celá opozícia sa dohodnúť, nech 

si Sulík sadne s Mazurekom a s Kotlebom, prípadne s pánom Ficom a pánom Pellegrinim a 

nech sa dohodnú na spoločnom pozmeňovacom návrhu zákona v druhom čítaní, aby toto nebol 

bianko šek, aby sa to proste jasne exaktne určilo, kam to pôjde, že pôjdu štrnáste dôchodky, že 

tam pôjde tých dvestosedem miliónov, že podporíme zamestnávateľov deväťsto miliónov. 

Takže to sa určite dá urobiť a ja sa budem snažiť urobiť všetko pre to a rokovať s každým. Ja 

naozaj pozvem k stolu každého, kto je má trochu dobrú vôľu. Viete, lebo my teraz tuná 

počúvame, že to nepodporím, lebo Matovič. Tam počúvame, no lebo Fico. Ďalej Fico, lebo 

Sulík a toto ja sa pýtam, kde je, lebo ľudia? Chápete ma? Lebo my tuná potrebujeme pomôcť 

ľuďom a nie tuná bojovať s egami, lebo nebudem dávať Matovičovi bianko šek. Však tuná, 

viete, tuná si už musíme povedať, že je tá situácia tak vážna a tak ťažká, že nemôžeme proste 

tuná rozpútať boj eg, ale musíme tuná rozpútať boj za pomoc ľuďom.“ 

Moderátor: „To nám novinárom, pán predseda, nemusíte hovoriť. My na to upozorňujeme už 

od prvého júla.“ 

Boris Kollár: „Však preto sa nám aj rozpadla vláda.“ 

Moderátor: „Keď SaS opustila koalíciu a potom prvého septembra, aj keď opustila vládu, že 

jediné čo počúvame, sú vnútrokoaličné spory a Matovič. Pán predseda Fico, teraz ste to počuli 

aj od pána predsedu parlamentu Kollára, že bude, alebo teda chce rokovať aj s vami a ja budem 

citovať. Aj včera bol minister financií Igor Matovič v Slovenskom rozhlase, kde povedal, že – 

budem hľadať podporu aj u svojich najväčších nepriateľov, to znamená Fica, Pelého, 

Pellegriniho, pardon a dúfam, že dostanú rozum. Ste pripravení rokovať aj s koalíciou?“ 

Robert Fico: „To hovorí ten správny, že tu má niekto dostať rozum. Pán predseda, ak môžem 

na úvod takú krátku možno politologickú vsuvku. Mlieko je rozliate a treba ho poutierať a buď 

to urobí silná stabilná vláda na čele so silným premiérom, alebo musíme ísť čo najrýchlejšie do 

predčasných volieb. Iné riešenie nie je. Odpovedajme si na otázku číslo jedna. Máme silnú 

stabilnú vládu? No nemáme, vláda je rozpadnutá. Dokonca sa už začínajú rozpadať aj koaličné 

kluby, pretože dnes v rámci OĽaNO vznikla nejaká platforma z deviatich poslancov, ktorí 

vydierajú väčšinu v OĽaNO, vrátane hodnotových otázok vo vnútri v tejto strane. Vidíme, že 

premiér je nepripravený, neschopný a slabý. Pokiaľ nedôjde k radikálnej zmene riadenia tohto 

štátu, musí prísť silný líder. Jednoducho tu musí byť silná vláda. Tak sa dajú veci riešiť a potom 

sa môžeme o veciach baviť, ale bohužiaľ, to nie je, preto ja verím pán predseda, že sa postupne 

dostaneme k tomu, o čom my hovoríme už rok, že po chaose, po obrovskom zdražovaní, na 

ktoré vláda nereagovala, bude musieť prísť vytriezvenie a to vytriezvenie musí byť v podobe 

predčasných parlamentných volieb. A teraz k tomuto, idem k týmto základným veciam, ja sa 

tomu naozaj vyhýbať nebudem. Predovšetkým si zapamätajme, že hoci opozícia nenesie 



zodpovednosť za vládnutie, robíme všetko čo treba v parlamente, ak je to rozumné. Napríklad 

bol predložený návrh na vyplatenie takzvaného vianočného príspevku pre dôchodcov teraz na 

konci tohto roka vo výške sedemdesiatich percent takzvaného trinásteho dôchodku, ktorý už 

bol vyplatený v júli. Stoštyridsaťštyri prítomných poslancov. Stoštyridsaťštyri poslancov 

hlasovalo za. Čiže tam, kde vidíme nejakú logiku, hlasujeme. Neviem, hlasovali sme o 

novelizácii zákona o energetike, kde sa zavádzal stav núdze. V prvom čítaní sme to prakticky 

všetci podporili, v druhom sme mali nejaké pripomienky, neprešli, tak sme sa zdržali 

hlasovania. Tu je iný problém. Tu je problém v tom, že je to návrh na zvýšenie rozpočtu na rok 

2022 o sumu jeden a pol miliardy eur. Viete, napriek tomu, že aký minister financií je, on veľmi 

dobre vie, že s vysokou pravdepodobnosťou ideme do rozpočtového provizória v roku 2023, 

čo znamená, že nebudeme mať rozpočet a pôjdeme podľa rozpočtu v roku 2022 s tým, že každý 

mesiac dostane ten minister k dispozícii jednu dvanástinu štátneho rozpočtu, no a on si to chce 

navýšiť o jeden a pol miliardy eur. A my na to odpovedáme takto a to je posledná poznámka. 

V poriadku, ak sú tu nejaké výdavky, na ktoré musíme reagovať bezprostredne, poďme o tom 

hovoriť, ale nie formou navýšenia rozpočtu o jeden a pol miliardy eur. Dám príklad. Ide sa teraz 

realizovať už takzvaný ten vianočný príspevok, o ktorom som teraz hovoril. Stojí to 

dvestosedem miliónov eur. Pán predseda, bol som za vami a povedal som, dôjdite v utorok do 

Národnej rady a povedzte – potrebujeme navýšiť štátny rozpočet o dvestosedem miliónov eur 

pre dôchodcov na takzvaný vianočný príspevok. Dvadsaťsedem poslancov Smeru takto zdvihne 

ruku, otvorí schôdzu, môžeme ísť ďalej. Ale nemôže súčasne Matovič pýtať od opozície, my 

sme nie vládna strana, nejakých deväťsto miliónov pre zamestnávateľov na podporu, pokiaľ ide 

o vysoké ceny energií. Veď teraz nám hovorí Matovič, že peniaze na tieto energie prídu z 

európskych fondov. Tak potom čo chcú? Veď keď to bude na stole, tak sa poďme o tom 

rozprávať. Prečo nemôžme ad hoc riešiť každú situáciu? Čiže nemáme zodpovednosť, to je 

prvá vec. Na druhej strane vidíme, že vláda stratila väčšinu, že bez opozície sa dnes nedá ten 

parlament posúvať ďalej, ak to budú rozumné návrhy, my to budeme v každom prípade 

podporovať, ale Slovensko smeruje a musí smerovať čo najrýchlejšie k predčasným 

parlamentným voľbám.“ 

Moderátor: „Len aby som tomu rozumel a nechám vám hneď priestor. Hovoríte o tom, že s 

najväčšou pravdepodobnosťou sa pôjde do rozpočtového provizória.“ 

Robert Fico: „Áno.“ 

Moderátor: „To znamená, predpokladáte, že parlament neschváli štátny rozpočet na rok 

2023?“ 

Robert Fico: „Áno, lebo nemajú sedemdesiatšestku.“ 

Moderátor: „To znamená, že tie rokovania, o ktorých hovoril teraz predseda Kollár, alebo 

minister financií Matovič, síce môžu sa zrealizovať, ale nedáte im bianko podporu na schválenie 

rozpočtu?“ 

Robert Fico: „My hovoríme teraz, my hovoríme teraz o ad hoc výdavkoch v roku 2022 tohto 

typu, ktoré má tu napísané pán predseda Národnej rady, ale dvestosedem miliónov, okamžite 

vieme podporiť otvorenie schôdze.“ 

Moderátor: „Už len posledná podotázka, pán predseda Fico. Pričom si uvedomujete, že 

súčasťou schválenia toho rozpočtu je naviazané aj, alebo na schválenie rozpočtu je naviazané 

zvyšovanie platov pre lekárov alebo učiteľov.“ 

Robert Fico: „My sme, pán redaktor, my sa nachádzame v roku 2022. To, čo teraz hovorí pán 

predseda Národnej rady, to je otázka zvýšenia rozpočtu na rok 2022. Štátny rozpočet, návrh, 

ešte nikto nevidel. Ja neviem, vy ste už videli rozpočet?“ 

Moderátor: „Nie, ešte nie.“ 

Robert Fico: „Ako je to možné? Tu je predseda dôležitej koaličnej strany. Máme dnes ja 

neviem desiateho októbra, alebo aký je dátum, no a nikto ho nevidel.“ 

Moderátor: „...by mal prísť do parlamentu.“ 



Robert Fico: „Nikto ho nevidel. Ako Columbova žena. Rozumiete tomu? Že štátny rozpočet, 

ktorý mal byť dávno na stole, mal byť predmetom rokovania, nie, že my sme ho nevideli, 

opozícia, ale nevideli ho predstavitelia vládnej koalície. Ad hoc sme pripravení rokovať.“ 

Moderátor: „Ja by som rád reagoval. Áno, ja to zhrniem, čo ste povedali. Povedali ste to, že 

vás volia len dôchodcovia, tak tých dvestosedem miliónov na dôchodcov dáte, ale už vás 

nezaujímajú školy, nemocnice, sociálne služby. Už vás nezaujímajú zamestnávatelia, z čoho to 

majú prežiť a domácnosti, stodeväťdesiat miliónov pre domácnosti pre tých najviac energeticky 

ohrozených ľudí chudobou, to už vás nezaujíma. Vy ste teraz povedali, že podporíte tých 

dvestosedem miliónov. Však včera tu bola veľká demonštrácia. Tuná boli odborári, presne toto, 

oni presne toto žiadajú. Prečo im to nechcete umožniť? Ja musím povedať, že ja by som to 

nevidel až tak čierne ako vy si myslíte, že nám to úplne zablokujete, pán predseda, lebo ja som 

rokoval aj s pánom predsedom Tarabom strany Život. Za určitých okolností je nám ochotný 

podporiť tento otvorený rozpočet, alebo tento dodatok rozpočtu v prípade, že by to bolo adresné, 

tak ako SaS-ka hovorí, lebo SaS-ka tiež povedala, že keď to bude presne takto vyšpecifikované, 

tak sú tiež ochotní to podporiť.“ 

Moderátor: „Teraz hovoríme o dodatku na rok 2022?“ 

Boris Kollár: „Áno, tých jeden a pol miliardy. Hovoríme o tomto, aby tam presne dostali 

dôchodcovia ten štrnásty dôchodok. Školy, nemocnice, aby nemuseli zatvárať tie školy. Však 

sedemnásteho novembra sa vyjadrili rektori, že proste zavrú školy. Zamestnávatelia a 

domácnosti. To znamená, že rovnako strana Život má, však ja budem rokovať aj s vami, pán 

predseda. Budete mať tiež nejaké podmienky a budeme sa snažiť ich splniť, pokiaľ to bude len 

trochu možné. Napríklad navrhol to, že aby tá pomoc, čo mala byť to krúžkovné takzvané, čo 

proti každému, teda každý proti tomu bojoval, tak navrhuje, aby toto bolo priamo prenesené 

ako vo finančnej pomoci. Buď ako odpis daní, alebo aby to bola priama finančná pomoc k 

prídavku na dieťa. Takže od prvého, keď to prejde, tak od prvého januára by mala byť potom 

tá pomoc pri zamestnaných ľuďoch, dvesto eur by mala dostať každá rodina zamestnaná 

samozrejme na dieťa. Takže toto sú niektoré požiadavky zo strany Život. Ja budem sedieť, 

naozaj, ja budem zvolávať tie okrúhle stoly, ja budem rokovať s opozíciou. Ja sa nebudem 

tváriť, že sa ma to netýka, že čím horšie, tým lepšie. Pán Fico, my musíme tuná tým ľuďom 

pomôcť. Ja viem, že vy chcete docieliť predčasné voľby. Však oni tie predčasné voľby 

pravdepodobne budú, keď nebudeme vedieť doručiť pomoc. Ja som povedal, že v tejto vláde 

nebudem sedieť, keď nebudem vedieť doručiť pomoc, keď sa všetko zadrhne, ale nemôžeme 

to teraz urobiť len preto, že ideme si robiť politické body, že čím horšie, tým lepšie. Rozvrátime 

krajinu, zničíme ju, ľudia nebudú mať z čoho platiť šeky a potom sa budeme tešiť, že dobre 

nám vyšli percentá o šesť mesiacov vo voľbách.“ 

Moderátor: „Len jedna podotázka pánu predsedovi a hneď vám nechám priestor. Keď vás tak 

počúvam a zopakovali ste niekoľkokrát, že ste ochotní a budete rokovať so všetkými stranami. 

Dvakrát dostal už pán predseda Fico túto ponuku, že nie je to smutné, kam sa táto koalícia 

dopracovala, že sa musíte takto aj verejne doprosovať opozícii, aby ste mohli vládnuť?“ 

Boris Kollár: „Ja sa nedoprosujem. Ja si myslím, že to je rozumné politické riešenie. Ja tiež 

môžem tuná vykrikovať, lebo Fico, lebo Sulík. Myslíte, že to je správne? Nie. Ja si myslím, že 

správne je rokovať. V prvom rade človek musí mať, ak to robí poctivo a s dobrým úsilím, tak 

musí mať v prvom rade na pamäti ľudí a vôbec pomoc ľuďom a nie pomôcť sebe, svojej strane, 

percentám, alebo ja neviem čomu.“ 

Moderátor: „To nebol hodnotiaci úsudok, to bola reálna otázka, že takto koalícia dopadla.“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, vidíte ako sme začali. No tak keď okamžite hneď zo štartu v tejto 

vládnej koalícii sa začali vadiť, keď Richard Sulík začal napádať Igora Matoviča, ten mu to 

opätoval, tak potom sme sa dopracovali do takého štádia, že tá vláda sa rozpadla, teda že je v 

minorite, je v menšinovej pozícii. No tak ja som si to nevymyslel, ja to musím už len zobrať 

ako fakt a snažiť sa niečo ešte s tým urobiť. Nejak tú pomoc doručiť. Predsa môžem si takto 



dať ruky a môžem sa na to pozerať, zapáliť si cigaretu, ale to snáď nechcete odo mňa, aby som 

toto urobil.“ 

Moderátor: „Nie, to som nikdy nepovedal. Pán predseda Fico.“ 

Robert Fico: „Základným faktom, pán predseda, je, že ste si zlikvidovali vlastnú vládu. Ja teraz 

nie som osobný.“ 

Boris Kollár: „Ja som to neurobil.“ 

Robert Fico: „Hovorím teda o vláde a vládna koalícia si zlikvidovala svoju vlastnú vládu. Bolo 

vás na začiatku niekedy v apríli 2020 deväťdesiatpäť, dnes vás je sedemdesiatdva, z toho ďalší 

deviati chcú ujsť z OĽaNO, to je tá nová platforma, ktorá vznikla a vôbec krok za krokom, 

každý mesiac je ten počet ľudí menší. Plnú zodpovednosť za vládnutie v štáte nesie vládna 

koalícia so svojím vládnym program a vy túto zodpovednosť vo vládnej koalícii neviete uniesť 

a preto sa snažíte teraz vytvárať atmosféru, že je rad na opozícii. Viete čo je naša jediná úloha, 

pán predseda? Zarezať vláde krk. Prepáčte, hovorím to veľmi jasne. My nechceme túto vládu. 

Ja som bol v Poltári teraz v piatok na jednom stretnutí s občanmi. Bolo tam asi tristo – štyristo 

ľudí, no to je jednoducho neuveriteľné, ako sú tí ľudia nahnevaní, pretože všetky krajiny okolo 

už prijímajú nejaké rozhodnutia. Pozrite sa na Poľsko. Deväťdesiatosem percent malých a 

stredných firiem má zagarantované, že v roku 2023 budú mať už pomoc, pokiaľ ide o elektrickú 

energiu. Ďalšie a ďalšie štáty. Takže toto je základná premisa a toto je základné východisko.“ 

Moderátor: „Pán predseda, vy.“ 

Robert Fico: „Dokončím, ja idem k tomu samozrejme, ja sa nevyhýbam témam, len to musíme 

pomenovať, aby to tak nebolo, že to je tá zlá opozícia, ktorá teraz nechce vládnuť. Tak to 

odovzdajte. Jednoducho urobme predčasné voľby a je to celé. To je veľmi jednoduché. Idem k 

tomu, ak dovolíte, aby to bolo úplne jasné. Pán predseda, nepočúvali sme sa, alebo sa nechceme 

počúvať. Ešte raz. Máte tu nejaké položky jeden a pol miliardy eur. Prečo by sme my mali 

súhlasiť ako opozícia, lebo my s tým nič nemáme, my sme opozícia, navýšiť rozpočet 

Matovičovi do všeobecnej pokladničnej správy?“ 

Boris Kollár: „To nie je všeobecná...“ 

Robert Fico: „Ale to sme tu, kde si Matovič s tým bude doslova robiť čo chce, keď ani nevieme 

na čo to má byť použité. Veď poďme ešte raz krok za krokom. Dobre, povedali sme si, 

nesúhlasím s vami, že tu je nejaká politika čím horšie, tým lepšie. Toto keby sme robili, to by 

ste ešte len videli ako vyzerá taká politika. My hlasujeme za všetky rozumné veci v parlamente, 

ale nehlasujeme za blbosti. Hovoril som o dôchodkoch, alebo teda o tom štrnástom dôchodku. 

Vybavené. Povedal som, doneste to v utorok do parlamentu, otvoríme schôdzu, zahlasujeme, 

ideme ďalej. Dôjdite potom, pán predseda vy alebo minister hospodárstva s niečím konkrétnym 

a povedzte, toto je návrh na podporu zamestnávateľov. Bude spočívať napríklad v tomto, že sa 

zastropujú ceny, že sa urobí toto, že to bude stáť toľkoto, toľkoto a toľkoto. Vyčíslite to. Schváli 

sa k tomu príslušná legislatíva a my potom samozrejme budeme hovoriť áno, na toto treba 

ďalšie peniaze v roku 2022 aj za cenu rastu deficitu možno, lebo ten verejný dlh ide 

katastrofálne za vašej vlády hore, aj vrátane deficitu a urobíme to. Ja hovorím to isté, čo vy. 

Takže nehovorte, že čím horšie, tým lepšie, to nikto nechce, ale ja nebudem podpisovať 

Matovičovi jeden a pol miliardový bianko šek a on si potom s tým bude robiť čo chce. To 

predložte krok za krokom. Ja som na takéto rozhovory pripravený kedykoľvek. Ak dáte dobrý 

návrh ako pomôcť školám, ako pomôcť zamestnávateľom, urobme to. Vy ste si tu strelili nejakú 

sumu a nikto nevie, ako to bude použité a na čo to bude použité tých deväťsto miliónov eur. No 

nikto nevie. Čo to má byť aká pomoc? Majú to byť kompenzácie? Má to byť zastropovanie 

ceny elektrickej energie, plynu? Čo to má byť?“ 

Moderátor: „Teraz myslíte tých deväťsto miliónov, ktoré má ísť na pomoc kompenzácie 

firmám?“ 

Robert Fico: „Napríklad, áno.“ 

Boris Kollár: „Rád na to zareagujem.“ 



Robert Fico: „Pán redaktor, ale nech to pripravia a my to podporíme, ale to musíme vidieť. 

Nebudeme len tak schvaľovať peniaze dopredu. Najskôr chceme vidieť o čom to je. Dobre, 

rozumných dvestosedem miliónov pre dôchodcov, nech sa páči. V utorok to môže odísť. 

Pripravte ďalšie návrhy.“ 

Moderátor: „Dobre. Čiže chcete po koalícii, aby vám rozpoložkovali, respektíve jasne 

zadefinovali, kam tých jeden a pol miliardy má ísť?“ 

Robert Fico: „Áno, že čo to je, presne tak. A k tomu musí byť aj príslušná legislatíva. To je to 

predsa normálny zodpovedný prístup. Veď oni majú menšinovú vládu.“ 

Moderátor: „Pán predseda Kollár.“ 

Boris Kollár: „Vy hovoríte presne to, čo hovorím ja, pán Fico. Presne to hovorím. Však 

samozrejme, ja som vám dokonca dal návrh, že však spravte spoločný pozmeňovací návrh k 

tejto novele a v druhom čítaní ja vám za to zahlasujem. Ja tuná dávam prísľub, že vám za to 

zahlasujem. Presne to môžeme rozpoložkovať. Povedzte dvestosedem miliónov dôchodcovia, 

zahlasujem vám za to. Povedzte nemocniciam dvesto miliónov aj formu, kľudne, ja vám za to 

zahlasujem. Však mne ide o to, aby sme tých jeden a pol miliardy doručili tým ľuďom. Viete, 

vy síce hovoríte, že nie, že čím horšie, tým lepšie, ale tak konáte a to mňa veľmi mrzí, lebo my 

nemôžeme pomôcť len dôchodcom. My tu máme aj školy a nemocnice. My tu máme 

zamestnávateľov. My tu máme domácnosti. Tak poďme na to. Ja si myslím, že tento týždeň, 

ktorý teraz nás bude čakať, pravdepodobne v utorok tú schôdzu neotvoríme. Budeme mať celý 

týždeň na to, aby sme si sadli, ja sa s vami rád stretnem, rovnako pôjdem za stranou Život, ktorá 

už avizovala, že za určitých ústupkov, keď vláda proste tieto veci splní ako napríklad, lebo tam 

ešte sú napríklad pri ZŤP sú tam napríklad matky, ktoré nemôžu pracovať, starajú sa o choré 

dieťa a tým pádom nemôže dostať tú úľavu tých stošesťdesiat eur dajme tomu, alebo 

stoštyridsať eur na daniach, tak tá by to mala mať premenené, aby toto dostávala v hotovosti, 

lebo ona naozaj nemôže ísť do roboty a odpísať to. Čiže toto boli niektoré podmienky zo strany 

Život, ale tie sme ochotní určite splniť. Takže to ja si myslím, my teraz bohužiaľ musíme s vami 

rokovať, ja som neni tým nadšený, že sme takto dotlačení. Ja som túto vládu nepovalil, pán 

predseda, ja sa správam veľmi zodpovedne v tejto vládnej koalícii a robím všetko pre to, aby 

sme nejakým spôsobom tú pomoc doručili a rovnako pri tých cenách energií. Však sa pozrite, 

sme urobili ten zákon a ja vám ďakujem, že ste aj v prvom čítaní to podporili. Samozrejme 

preto, lebo my možno budeme musieť k tomuto drastickému kroku prísť a začať možno 

zoštátňovať tú vyrobenú elektrickú energiu, len ju treba aj zaplatiť. Treba to vydotovať nejakým 

spôsobom. Či to vydotujeme zo štátneho rozpočtu, tam toho veľa neni, či to vydotujeme cez tie 

eurofondy, alebo či to proste urobíme nejakým spôsobom. Viete, my sa tuná nebojme tých 

Nemcov. Tí si tiež robia čo potrebujú a tí kľudne zoštátnili Gazprom. Zásobníky plynu. Takže 

my sa tu netvárme, že takéto niečo my nemôžeme urobiť. My teraz tu a teraz potrebujeme 

doručiť tú pomoc, lebo inak nastane chaos a rozvrat. Pán predseda, vy dobre viete, že keby sme 

teraz všetko položili a urobili čím horšie, tým lepšie, všetko zablokovali, zablokovali na pol 

roka parlament, oni potom tie predčasné voľby budú. Však ja som vám povedal, že keď 

nebudeme vedieť doručiť pomoc, aj my dáme dvadsať hlasov na to, aby boli predčasné voľby. 

Ja som to povedal. Ale čo za tých pol roka, než tie voľby budú, tak tí ľudia padnú absolútne na 

kolená, exekútori ich rozoberú a už sa z toho nikdy nedostanú. Musíme to urobiť tak, aby to 

proste, aby to vedeli prežiť a spolu s nami, ale tú zodpovednosť máte aj vy, aj my, všetci 

dokopy.“ 

Robert Fico: „Pán predseda, od roku 2021 od septembra alebo októbra, sme sa pokúšali 

vyvolať asi sedem mimoriadnych schôdzí Národnej rady k kríze pokiaľ ide o ceny energií, ceny 

potravín. Všetkých sedem schôdzí bolo zarezaných, ste sa odmietali s nami baviť, lebo ešte ste 

mali akú-takú väčšinu a mali ste také veľkopanské maniere v tej vládnej koalícii, že čo nás teraz 

po opozícii. Zrazu vám tečie do topánok, lebo máte rozpadnutú vládu, to je ten fakt, to je 



základný fakt a doteraz sa v podstate nič neurobilo. Neprejavili sa žiadne účinky pomoci ani 

podnikom ani ľuďom ani pokiaľ ide o potraviny. Nič.“ 

Boris Kollár: „Tu ich máme. Tak to podporte a dostanú to.“ 

Robert Fico: „Ale to je papier. Ale veď, pán predseda, vy si nechcete uznať jeden fakt, že 

jednoducho táto vládna koalícia má osemdesiatpäťpercentnú nedôveru a že ju nikto nechce. 

Jediné rozumné riešenie, jediné rozumné riešenie sú z tohto predčasné parlamentné voľby a 

nástup stabilnej a silnej vlády. Vy nie ste ani stabilní a nie ste ani silní a už sa nechcem 

opakovať. Vo veciach, kde sa to dá, kde to budeme presne vidieť, sme pripravení pomôcť.“ 

Moderátor: „Tomu rozumiem. Máte ponuku na rozhovory a na dohodu. Pán Kollár.“ 

Robert Fico: „Áno, však môžeme o tom rokovať, ale nebudem hocičo...“ 

Boris Kollár: „Ja som priniesol už teraz do parlamentu ten zákon, aby sme upravili ústavu.“ 

Robert Fico: „Veď ja som to videl...“ 

Boris Kollár: „Aby sme vedeli urobiť aj predčasné voľby.“ 

Robert Fico: „Viete, že nič neprejde.“ 

Moderátor: „Dobre. Pán predseda Fico, vy ste už niekoľkokrát spomínali, že jediným riešením 

z tejto krízy sú predčasné voľby. Začína sa hovoriť o prípadnom zvolaní schôdze na odvolanie 

vlády, teda na odvolanie premiéra Hegera. Potrebujete na to tridsať hlasov. Budete sa pokúšať 

o odvolanie premiéra Hegera?“ 

Robert Fico: „Ja v tomto okamihu, pán redaktor, nevidím nejaký veľký zmysel, aby sme sa išli 

baviť na tému odvolávania vlády, pretože je evidentné, že opozícia nedisponuje sedemdesiatimi 

šiestimi hlasmi, ktoré potrebuje na odvolanie celej vlády, tak to by bolo asi pomerne zbytočné. 

My tu vidíme možno iného adepta a týmto adeptom je za úplné zlyhanie v otázkach migrácie 

opäť minister vnútra a tu je to už na hrane, pretože počujeme veľmi veľa poslancov z tých ruín 

vládnej koalície, že sú pripravení podporiť toto odvolávanie. Nie. Našou povinnosťou je aj 

verejnosti aj všetkým, čo sa dá ešte pomôcť a zachrániť, ale nie je úlohou opozície a už vôbec 

nie Smeru – sociálna demokracia, aby podporovala vládu, ktorá má osemdesiatpäťpercentnú 

nedôveru a vlastne neexistuje. Pán predseda, veľmi dobre to viete, my nemáme premiéra. Dobre 

viete, že ho nemáme. Ten premiér je slabučký. Slabučký ako osemkrát vylúhovaný čaj. My 

potrebujeme silného premiéra v tomto okamihu. Musí dôjsť k zásadnej politickej zmene. Veď 

to nie je nič, dokončím to, to nie je nič pekelné. Predčasné parlamentné voľby sú úplne 

normálne riešenie v iných krajinách, naviac tie voľby prídu pravdepodobne až po troch rokoch, 

alebo tri a pol roku vládnutia.“ 

Boris Kollár: „Ale ja sa predčasných volieb nebojím. Mňa s tým nevystrašíte.“ 

Moderátor: „Ja sa ale ešte k tomu vrátim, pretože opakovane hovoríte, že tento premiér je 

slabý. Čiže prečo potom nechcete ísť do prípadného návrhu na jeho odvolanie?“ 

Robert Fico: „No lebo opozícia nemá sedemdesiatšesť hlasov.“ 

Moderátor: „Aj keby SaS zmenila názor?“ 

Robert Fico: „Ja nepredpokladám, že by SaS, ja im nevidím do hláv, pretože to je hodnotovo 

úplne iná strana ako sme my v Smere – sociálna demokracia, ale tá trauma, ktorú má pán Sulík 

a strana z toho, že už povalili jednu vládu a to bola vláda pani Radičovej.“ 

Boris Kollár: „No, aj druhú.“ 

Robert Fico: „Potom, že povalili pána Matoviča ako predsedu vlády. Tá trauma je taká veľká, 

že ja tam nevidím ochotu, že by išli do hlasovania o páde celej vlády ako takej. My len tlačíme 

na vládu, na tie ruiny, ktoré sú tam. Preboha, predkladajte niečo, robte niečo. Nesiete 

zodpovednosť. Keď to neviete uniesť, choďte od toho preč. To je jednoduchá politologická 

poučka.“ 

Boris Kollár: „My predkladáme a vy to negujete. To je na zaplakanie.“ 

Robert Fico: „Ale ešte raz. A kto to neguje? Ja sám vám teraz ponúkol podporu pri tých 

veciach.“ 



Richard Dírer: „Dobre. Ešte posledná otázka, teda nemyslím v relácii, ale týkajúca sa pádu 

vlády, že ak by mali byť predčasné voľby, potom akým spôsobom, dohodou? Dohodou v 

Národnej rade Slovenskej republiky?“ 

Robert Fico: „Pán redaktor, toto je téma, ktorá by si vyžadovala možno jeden veľký seminár. 

Budem jednoduchý. Samozrejme, najväčšiu rolu zodpovednosti za chod ústavných orgánov 

nesie prezidentka. Má to priamo napísané v ústave. Zabezpečuje riadny chod ústavných 

orgánov. Parlament nefunkčný, nie je tam väčšina, vláda nefunkčná, dokonca môžem povedať, 

že úrad prezidentky je nefunkčný. Čiže v podstate tie ústavné úrady nefungujú. Prezidentka 

mala možnosť dvakrát. Prvýkrát zmarila referendum, teraz to opäť dala zbytočne na Ústavný 

súd. Čo nám teda zostáva? Predseda Národnej rady predložil do Národnej rady novelizáciu 

Ústavy Slovenskej republiky, ktorá zabezpečuje, že budeme môcť predčasné voľby vyvolať 

buď ústavným zákonom, alebo môžme to vyvolať cez referendum.“ 

Moderátor: „Ale to bude len zabezpečenie tej možnosti, nie ešte samotný akt.“ 

Boris Kollár: „To je prvý krok.“ 

Robert Fico: „Ale ja vám musím povedať, že to ani neprejde. Pretože určite vám garantujem.“ 

Boris Kollár: „No my za to zahlasujeme.“ 

Robert Fico: „No budem rád. Však nakoniec to predkladáte. Bolo by zvláštne, keby ste 

nezahlasovali. Dvadsaťsedem poslancov Smeru aj opozícia bude hlasovať za zmenu ústavy, ale 

neprejde to, lebo kapor si nikdy nevypustí svoj rybník a sú tam poslanci.“ 

Boris Kollár: „Myslíte Sulíka?“ 

Robert Fico: „Napríklad Sulík podľa mňa nezahlasuje za takúto ústavnú zmenu.“ 

Moderátor: „Teraz to by bola tiež moja otázka, koho tým myslíte?“ 

Robert Fico: „Myslím si, že sulíkovci budú mať s tým obrovský problém, lebo sú často v 

parlamente poslanci, pán predseda, ktorí v živote poslancami neboli. Teraz sú tam a už tam 

nikdy nebudú. Čiže kapor nikdy nepôjde proti svojej vlastnej vode v tom rybníku a bude sa tam 

držať za každú cenu. Takže ja si veľmi realisticky myslím, že bude obrovský problém presadiť 

ústavnú zmenu.“ 

Moderátor: „Napriek tomu, pardon, iba vám do toho skočím. Napriek tomu, že preferencie, 

keď sa teda bavíme konkrétne o Richardovi Sulíkovi a strane SaS, nie sú úplne najhoršie.“ 

Robert Fico: „Viete, ja by som prosím...“ 

Boris Kollár: „O preferenciách nehovorme. Nič neplatí.“ 

Robert Fico: „Prieskumy verejnej mienky sú ako ženské plavky. Zakrývajú to, čo by sme 

najradšej videli. Ako nie, zabudnite na to. To je jedno klamstvo na druhé tie preferencie. Prosím, 

ani o tom nehovorme. Ja keby som mohol, tak zakážem prieskumy verejnej mienky, lebo 

klamú.“ 

Moderátor: „Áno, ale potom by sme nevedeli, že Smer je druhou najsilnejšou politickou 

stranou na Slovensku.“ 

Robert Fico: „Ale viete čo, my, ja, pozrite sa, najlepší prieskum a to potvrdí pán predseda. 

Choďte medzi ľudí a tam pochopíte veľmi rýchlo, kde sa nachádzate, že či vás tí ľudia berú, 

alebo neberú. Čiže zabudnite teraz na prieskumy verejnej mienky. Druhá alternatíva je, pán 

redaktor, v tom, že by sme priamo bez zaváhania prijali ústavný zákon o skrátení volebného 

obdobia, lebo táto vládna koalícia schválila novelizáciu ústavy, ktorá hovorí, že nemôže 

Ústavný súd posudzovať ústavnosť ústavného zákona a jeho súlad s ústavou. Takže my v 

podstate, keby sme chceli, vieme to celé obísť a prijať ústavný zákon.“ 

Boris Kollár: „Teoreticky, nebude to čisté, ale môžeme to spraviť.“ 

Robert Fico: „Je deväťdesiat hlasov v parlamente? No nie je deväťdesiat. Ako zase to isté platí 

ako pri ústave. Čiže zdá sa, že znovu sa vraciame oblúkom k referendu. Máme tam druhú 

otázku, ktorá hovorí o zmene ústavy, presne to, čo máte vy vo vašom návrhu zákona.“ 

Moderátor: „A to prezidentka povedala, že to referendum vypíše v druhej otázke.“ 



Robert Fico: „Áno, však lenže pani prezidentka dobre vedela, čo robila. Pani prezidentka 

dostala jasný pokyn zachrániť túto vládu, lebo táto vláda posiela zbrane na Ukrajinu. Prečo to 

nevyhlásila dvadsiateho deviateho októbra, keď boli regionálne voľby vyhlásené?“ 

Moderátor: „To vám na to neviem odpovedať, ale môžem vám povedať...“ 

Robert Fico: „Vtedy veľmi, ja predpokladám, že bude päťdesiatpäť – šesťdesiatpercentná 

účasť ľudí.“ 

Boris Kollár: „Bude veľká, hej.“ 

Robert Fico: „V tých regionálnych voľbách bude vysoká účasť, to referendum mohlo úspešne 

a ekonomicky prebehnúť, ale pani prezidentka samozrejme jasne to, ježišmária, len nech sem 

nepríde vláda, ktorá má iný názor na vojnu na Ukrajine a možno na sankcie proti Ruskej 

federácii. Toto je celý problém.“ 

Moderátor: „Opakujem, že na toto neviem odpovedať, ale jasne povedala, že druhú otázku 

vypíše.“ 

Robert Fico: „Tak keď ju vypíše dvadsiateho tretieho decembra, tak jej pekne poďakujeme, no 

viete ako je to. A určite to urobí v termíne, ktorý bude opäť zmarením referenda ako takého.“ 

Moderátor: „Pán predseda Kollár, vy ste teraz povedali, že zahlasujete teda za tú zmenu 

ústavy. V akom prípade prichádzajú pre vás do úvahy predčasné voľby?“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, ja som sa ocitol v menšinovej vláde nie mojou vlastnou vinou. Ja 

som túto vládu nerozoštvával. Ja som neodišiel z tejto vlády ako Richard Sulík a neurobil som 

ju menšinovou. To znamená, že ja teraz mám len dve možnosti. Buď sa snažiť teraz v tejto 

ťažkej dobe pomôcť ľuďom s energiami, matkám s deťmi s vyššími prídavkami, s vecami, ktoré 

proste sú najakútnejšie a musíme ich riešiť teraz. Musíme vyriešiť školy, aby sa nezavreli. 

Musíme vyriešiť tú energetiku a to budeme potrebovať aj naprieč celým spektrom toto 

prerokovať a budeme potrebovať aj opozíciu k tomu.“ 

Robert Fico: „Budeme nápomocní, ak to bude rozumné.“ 

Boris Kollár: „Ale snáď je to náš spoločný záujem. Toto je pre mňa alfou a omegou. Ja už 

teraz, my už teraz nebudeme tuná plniť nejaké ciele vlády, nejaké, ktoré sme si dali možno pred 

štyrmi rokmi, lebo veľmi veľa vecí napríklad nám Sme rodina sa podarilo. Nám ešte ostáva 

exekučná amnestia a máme splnený program, ale pevne verím, že to ešte stihnem za tejto vlády, 

ale pokiaľ by sme nevedeli doručiť túto pomoc. Ja vám poviem, že keby som nevedel doručiť 

lacnú elektrickú energiu a že nezoštátnime to a že proste si na vláde povedia, že to nespravia 

tento krok a nechajú radšej hospodárstvo napospas rozvratu alebo krachu.“ 

Moderátor: „No dúfajme, že sa to nestane.“ 

Boris Kollár: „No tak vám hovorím, tak vtedy by som povedal, že treba urobiť veľmi rýchlo 

predčasné voľby. Pokiaľ nebudem vedieť doručiť pomoc, vtedy dvadsať poslancov za ne 

zahlasuje.“ 

Moderátor: „Tá istá otázka ako bola pre pána predsedu Fica, rovnaká aj pre vás, ale ako? Akým 

spôsobom potom sa dopracovať k tým predčasným voľbám?“ 

Boris Kollár: „Ja už som dal teraz, máme cez prvé čítanie nám prešiel ten návrh zákona.“ 

Robert Fico: „Novelizácia ústavy.“ 

Boris Kollár: „Našťastie prešiel aj druhý pána Tarabu. Sú tu dva a poviem prečo našťastie. 

Preto, lebo ešte stále som v koalícii a OĽaNO nechce, aby tento zákon bol prijatý, ale nevetovali 

mi ho. Ale v druhom čítaní mi ho môžu zavetovať. To sa môže stať. To je proste fakt, ktorý ja 

budem musieť rešpektovať. A tým pádom by som ten návrh zákona musel stiahnuť. Ale je 

veľmi dobré, že prešiel ten istý návrh pánovi Tarabovi a my za ten návrh pána Tarabu 

zahlasujeme. My zaňho zahlasujeme. Ja som veľmi zvedavý, ako za to zahlasuje napríklad 

strana SaS. Preto, lebo ja si pamätám, keď Richard Sulík sám povedal, ja to mám aj napísané, 

že, keď hovoril, že referendum je najvyššia forma demokracie, keď ste vyzbierali šesťstotisíc 

podpisov, tak vtedy aj pani Remišová, aj Richard Sulík hovorili, jak je to potrebné. Na zdravie.“ 

Moderátor: „Ospravedlňujem sa. Ďakujem.“ 



Boris Kollár: „To je v poriadku. A keď je to potrebné, vidíte, neklamem, takže ak je to 

potrebné, aby sme to mali v našej právnej úprave, tak teraz je to predložené a som zvedavý, ako 

sa zachová. Keď už teraz Sulík začína hovoriť, že je pripravený rokovať o predčasných 

voľbách, tak toto je krok k predčasným voľbám. Tak som zvedavý, či hovorí niečo a koná niečo 

iné. Však teraz sa ukáže SaS, ako bude konať. Čiže ja by som predpokladal, alebo rátam s tým, 

že snáď budú konzistentní v tých vyjadreniach, aj v tých posledných, tak že to podporia. No a 

keď toto budeme mať zakotvené v ústave, tak potom už je fakt naozaj čistá forma, aj keď 

rešpektujem to, čo ste povedali, vieme to spraviť, nebolo by to úplne najčistejšie, len by nám to 

nevedel nikto napadnúť. Tak znamená, že toto by bolo fajn, kedy sme na októbrovej schôdzi 

schválili, mali by sme to v ústave, a potom kedykoľvek môže 90 poslancov povedať, že koniec. 

Ja tých 20 poslancov našich na koniec tohto dám v okamihu, keď budeme vedieť, že nevieme 

pomôcť tým ľuďom. Ja s týmto absolútne súhlasím.“ 

Moderátor: „Ja vás iba doplním tým citátom zo včerajšej diskusnej relácie. Poslanec 

parlamentu Peter Cmorej z SaS. Ak sa nenájdu iné možnosti, ako dostať lídra OĽaNO Igora 

Matoviča zo stoličky ministra financií preč, jednou z možností sú aj predčasné voľby.“ 

Boris Kollár: „Prepáčte, na to chcem reagovať, viete, toto vidíte, zase, ak sa nedohodneme, 

lebo zase Matovič, tam zase bude, lebo zase Sulík. A kde sú ľudia, ja sa pýtam, kde sú ľudia? 

Prečo nepovie, ak nedostaneme pomoc pre ľudí, tak ideme do predčasných volieb. Nie, lebo 

Matovič. Toto tuná počúvame tri a pol roka.“ 

Moderátor: „To je otázka na SaS.“ 

Boris Kollár: „Lebo Sulík, lebo Matovič, lebo Fico, lebo Pellegrini, lebo fašisti, lebo Kotleba, 

preboha živého. A prečo nepočúvam od nich, keď nepomôžeme ľuďom tak s energiami, keď 

nepomôžeme dôchodcom so štrnástym dôchodkom, keď nezaplatíme zamestnávateľom alebo 

nevydotujeme domácnosti, tak potom ideme do predčasných volieb. Prečo toto nepočúvam? 

Lebo Matovič. Len egá, len vlastné egá, nič iné. Na tomto sa nám rozpadla vláda.“ 

Moderátor: „Iba krátka poznámka.“ 

Boris Kollár: „Potom sa môže pán predseda len smiať. A ja sa mu ani nedivím.“ 

Robert Fico: „Viete čo, pán predseda, ale vy ste podpísali koaličnú zmluvu. Veď vy ste vedeli 

v roku 2020, všetci ste vedeli, do akej šialenej zostavy idete. A od samého začiatku táto vláda 

bola odkázaná na obrovský neúspech. A ten neúspech sa pokúšala eliminovať len tým, že nás 

začala všetkých zatvárať. To mal byť jediný program, pretože zatiaľ zostala po vás len spúšť v 

tejto krajine. Ja tu nič iné nevidím. Ale poďme.“ 

Moderátor: „Ja k tomu chcem iba pridať, že naozaj, myslím si, že v tomto, na toto novinári 

upozorňovali permanentne, minimálne od toho 1. júla, že jediné, čo z koalície prichádzalo, bolo 

iba Matovič alebo Sulík, Matovič alebo Sulík, pričom sa neriešili všetky ostatné veci.“ 

Boris Kollár: „Presne.“ 

Robert Fico: „Môžem k tomu? Ďakujem pekne. Chcel by som sa vrátiť možno k tej podstatnej 

veci. My máme dnes dve úrovne, kde môžeme pomôcť. Zoberme si aj domácnosti a zoberme 

si aj podniky, aby sme hovorili o obidvoch dôležitých skupinách.“ 

Moderátor: „Áno.“ 

Robert Fico: „Prvá možnosť je národná. Tá je ale extrémne náročná. Niekedy mám pocit, že 

to, čo hovorí pán minister Hirman, sú také rozprávky deda Jahody, pretože jednostranne v rámci 

nejakého spoločného európskeho trhu prijať radikálne rozhodnutia, môže spôsobiť obrovský 

virvar v rámci celej Európskej únie a môže viesť až k ohrozeniu podstaty Európskej únie ako 

takej. Viete, že ja som veľký etatista. Ja som za veľmi silné regulačné zásahy štátu. My sme 

reprivatizovali, aj sme zobrali Transpetrol naspäť do rúk štátu. Aj vodné dielo Gabčíkovo sa 

vrátilo naspäť, teda vodná elektráreň sa vrátila naspäť štátu. Ja za toto všetko som. Ale bude to 

veľmi komplikované z pohľadu toho, že Slovensko nie je Nemecko. Keby bolo Nemecko, tak 

Nemecko samozrejme, veľké silné Nemecko über alles, je samozrejme pripravené robiť 

čokoľvek vo svoj vlastný záujem. A potom je úroveň...“ 



Moderátor: „Neviem, či citácia zo strofy, ktorá je zakázaná, bola tým najlepším príkladom, 

pán predseda Fico.“ 

Robert Fico: „Nadovšetko, čo som teraz zase povedal?“ 

Moderátor: „Je to zakázaná strofa z tej nemeckej piesne.“ 

Boris Kollár: „...“ 

Robert Fico: „Ježišmária, zase kristepane, už zase sa tu teraz poďme naťahovať, ešte vy si 

vytiahnite golierik s dúhovými vlajkami a ideme to riešiť.“ 

Richard Dírer: „Nevytiahnem si golierik s dúhovými vlajkami pán predseda. Ja iba...“ 

Robert Fico: „Ja vás teda poprosím, aby ste mňa ako nenapomínali. Ja len hovorím o tom, že 

Nemecko prijíma jednostranné kroky.“ 

Boris Kollár: „V prospech seba.“ 

Robert Fico: „V prospech samého seba a že poškodzuje tým solidaritu v rámci Európskej únie. 

Tak prosím, ma nezastavujte na dvoch nemeckých slovíčkach zase. Už zase vidím, že hlavná 

téma tento týždeň bude, že som povedal po nemecky dve slová.“ 

Moderátor: „Nie to, že ste to povedali po nemecky, ale aké slová ste povedali.“ 

Robert Fico: „Druhé riešenie je, druhé riešenie je a to je riešenie európske. A tu ja vidím tú 

slabosť predsedu vlády, pretože predseda vlády Heger mal prísť a povedať, tam, kde mám právo 

veta v budúcnosti v nejakých zásadných zahraničnopolitických otázkach, sa budem správať 

veľmi opatrne, aby som nebol hneď prvý v rade, ktorý bude za všetko hlasovať, pokiaľ mi 

nevyjde niekto v ústrety. Kam sme sa dostali? Uvedomte si, že štyridsať percent spotreby 

európskeho plynu v rámci Európskej únie bol plyn z Ruskej federácie. Toto nám kleslo asi na 

osem alebo deväť percent. Komu najviac stúpol teraz podiel dovozu plynu do Európy? Nórsku, 

samozrejme, a Spojeným štátom americkým. Nóri v tomto roku budú mať skoro sto miliárd 

čistých príjmov z toho, že dodávajú plyn do Európy. A Spojené štáty americké sú dnes 

najväčším dodávateľom skvapalneného plynu na svete do Európy. Tak o čo išlo pri tých 

ruských sankciách? Išlo o to, aby sa ten ruský stabilný plyn, ktorý sem išiel, zastavil. Skončili 

sme na ôsmich percentách. A teraz ešte diskutujú na tému, že či nezastropovať ceny plynu, čo 

by znamenalo automatické zastavenie aj tých ôsmich percent. Hovoria o zastropovaní ceny 

ropy, čo by znamenalo zastavenie aj toho zostatku ropy, ktorý ide sem do Európy a zrazu, kde 

je tá veľká solidarita? Sú Nóri pripravení akceptovať rozhodnutie Európskej únie, že bude 

zastopovaná cena a že budeme brať od nich plyn a ropu za cenu, ktorú si my určíme? Je to isté 

v prípade Spojených štátov amerických? Hľadajme, teda vracajme sa už naspäť do tých vecí. 

Prečo preboha, keď vidíme, už to hovoria všetci premiéri, že tie sankcie nám škodia, sa nad tým 

nepozastavíme a nezačneme o tom rokovať. Toto všetko, čo dnes riešime, je výsledkom 

nezmyselných sankcií, ktoré tu nefungujú. A je to preto...“ 

Moderátor: „Alebo aj nezmyselného konania ruského prezidenta Vladimira Putina.“ 

Robert Fico: „Ale veď on dodáva do Európy ropu a plyn a začal, ako hovoria Angličania, 

weaponizovať tieto veci. Samozrejme, že urobil z toho nástroj konfliktu, ktorý tu momentálne 

je. Ja proti tomu, ja odmietam vojnu. Mimochodom, keď o tom hovoríme, pán redaktor, a 

potvrdí to pán predseda, ja som predložil do Národnej rady Slovenskej republiky v súvislosti 

so vstupom Švédska a Fínska do NATO jednu rezolúciu, unesenie, kde som žiadal – Národná 

rada Slovenskej republiky žiada Európsku úniu a orgány Európskej únie, aby pripravili mierovú 

stratégiu pre vojnu na Ukrajine a snažili sa ju celou svojou váhou presadiť do života. A to 

neprešlo v parlamente. 50 poslancov bolo za mier a 80 poslancov bolo.“ 

Moderátor: „Dobre.“ 

Robert Fico: „Počkajte, a bolo za vojnu. Akože kde sa nachádzame? Hovorme o týchto 

veciach. Čiže problémom je, že pravdepodobne na domácej úrovni bude veľký problém 

prijímať opatrenia takého typu, aké si hovorí pán Hirman. A na európskej úrovni dosiahneme 

len vtedy rozhodnutia v prospech Slovenska, ak buchne Heger po stole. Ale musí buchnúť po 

stole. Ale obávam sa, že on už ani tie ruky nemá, aby búchal po stole.“ 



Moderátor: „Uvidíme, či premiér Heger buchne po stole. Keď už sme pri tých cenách energií, 

minulý týždeň tu sedel poslanec OĽaNO Peter Kremský, predseda výboru pre hospodárstvo. 

Hovoril, že existuje jasná dohoda v koalícii na zastropovaní cien energií pre domácnosti na 

úrovni 60 eur. Otázka je ešte tie distribučné poplatky, v akej výške budú a to teda očakávame, 

že koalícia ľuďom povie, pretože od toho budú závisieť aj faktúry.“ 

Boris Kollár: „Áno.“ 

Moderátor: „Ktoré budeme platiť za energiu. Čiže či už viete, ako budú vyzerať distribučné 

poplatky, koľko teda domácnosti budú platiť za energiu a ako to bude v prípade firiem, kde sa 

čakalo ešte na rozhodnutie.“ 

Boris Kollár: „No ešte, samozrejme, ešte sa dohadujeme v rámci koalície. Ten prvý nástrel sa 

nám veľmi nepáčil, s ktorým prišli. Ja som za radikálne riešenie tuná. My vôbec sa nemôžeme 

pozerať na Nemecko. To, čo nám ponúka Európska únia, je to, že proste my to tuná všetko 

zaplatíme. Buď tie podniky skrachujú alebo to štát vydotuje. Zisky sa urobia v Nemecku, Nemci 

si to zdania a peniaze si nechajú. Tak to je odpoveď Európskej únie pre Slovensko. Takže toto 

my absolútne odmietame. To znamená, že máme tu možnosť vyhlásiť stav energetickej núdze. 

Ja som za to, aby sme tento inštitút využili a samozrejme tú elektrickú energiu zabavili. 

Samozrejme, že elektrárne musia dostať náklady, plus primeraný zisk. To musia dostať, aby 

neskrachovali. A my to potom musíme rozdeliť medzi dôchodcov alebo domácnosti, ktoré dnes 

musia mať približne tie isté ceny, ktoré mali v tomto roku, plus možno mierne, mierne, hovorím 

o veľmi miernom zvýšení tak, aby to boli schopní uniesť. A tým najchudobnejším, ktorí sú 

ohrození energetickou chudobou, musia dostať energošeky, aby to vykompenzovali, aby im sa 

tá elektrická energia vykompenzovala. Ďalej, bude tu asi druhá kategória, ako sú školy, 

nemocnice, sociálne služby, tak tí by mali byť ak nie na tej istej úrovni, tak veľmi podobnej, 

ako sú domácnosti. A potom podnikatelia musia mať nejakú hranicu. Ja, teraz ma neberte za 

slovo, ja za seba hovorím, keď som sa stretol aj s priemyslom, keď som sa stretol s pekármi, 

stretol som sa s potravinármi, s gastrom, tam je tá hranica už aj s prenosovými poplatkami na 

hranici 180, to je maximum, čo sú schopní zniesť. To je ten maximum. Čiže ja sa budem snažiť, 

aby už aj s tými poplatkami to bolo na tejto úrovni, to proste musíme dosiahnuť.“ 

Moderátor: „Pýtam sa, pýtam sa iba preto, lebo síce veľa sa hovorí o domácnostiach, ale 

zabúda sa ako keby na to, že ak tie firmy budú platiť neúnosné poplatky.“ 

Boris Kollár: „Oni zavrú, oni skrachujú. Ľudia budú nezamestnaní.“ 

Moderátor: „Jednak skrachujú a jednak sa to v konečnom dôsledku aj tak premietne do 

koncových cien pre domácnosti.“ 

Boris Kollár: „Nepremietne, lebo sú niektoré veci, ktoré proste nemôžete premietnuť. Lebo 

keď ich premietnete, tak chleba bude stáť 15 eur, keď ich premietnete, tak ja neviem, vstupenka 

do akvaparku bude stáť 150 eur na dve hodiny, no tak to sa nedá, to sa zavrie. Nemôžete to 

premietnuť, keď Nóri budú hliník vyrábať zo svojej lacnej energie a z lacného plynu za, ja 

neviem, príklad poviem, za sto jednotiek, a my ho budeme tunák za tisíceurového alebo päťsto 

– sedemstoeurového spotového, spotovej cene elektrickej energie predávať za tisíc jednotiek 

namiesto sto. To nemôžeme skonkurovať. To proste tuná sa rozvráti štát.“ 

Robert Fico: „Keby som bol teraz v pozícii predsedu vlády, tak prvé, čo by som rozmýšľal, je, 

ako zabezpečiť chod ekonomiky. Pretože ak sa pozeráme na predpovede, nie sú príliš priaznivé. 

Niektoré predpovede už hovoria o recesii budúci rok a niektoré hovoria o pomerne výraznom 

poklese hospodárskeho rastu. O inflácii radšej ani hovoriť nebudem, pretože táto vláda nechala 

tú špirálu inflácie ísť takto do neba a bavíme sa o šestnástich – sedemnástich percentách, čo v 

podstate znamená.“ 

Boris Kollár: „To je v celej Európe, pán predseda.“ 

Robert Fico: „No, ale vláda nič neurobila.“ 

Boris Kollár: „Nie je to problém tejto vlády.“ 

Robert Fico: „Dobre, ale môžeme sa pozrieť, čo v iných krajinách urobili.“ 



Boris Kollár: „Koľko majú Maďari, pozrite sa, koľko majú Turci, pozrite sa, koľko majú 

ostatné krajiny.“ 

Robert Fico: „Dobre, ja len chcem povedať, že ste sa na to vykašľali a neurobili ste nič v boji 

proti inflácii. My to tak vidíme a máme na to samozrejme svoje legitímne právo. Čiže prvé, 

čomu sa treba venovať, je tá skupina obyvateľov, ktorá je najzraniteľnejšia, a potom je to oblasť 

hospodárstva a biznisu.“ 

Boris Kollár: „Áno, samozrejme.“ 

Robert Fico: „Lebo ak nám padne nejaká firma, ja to uvediem na príklade. To je jedno, trebárs 

idem do Podbrezovej. Dúfam, že pán Soták sa na mňa hnevať nebude. Má tam nejakých 

povedzme dva a pol tisíc – tritisíc zamestnancov. Kedy ten zamestnanec dokáže prežiť túto 

krízu, ktorá je vzniknutá tými nezmyselnými sankciami? No vtedy, ak bude reálne chodiť do 

roboty, bude dostávať nejakú výplatu. On ju neprežije vtedy, keď.“ 

Boris Kollár: „Keď sa zavrie.“ 

Robert Fico: „Áno, keď sa bude musieť zatvoriť firma a bude na nejakých 70 percentách pár 

mesiacov a potom dostane iba podporu v nezamestnanosti. Čiže prvé, čo treba, je hovoriť s 

veľkými zamestnávateľmi, poďme si sadnúť, čo to vlastne je. Ja sa nečudujem, že pán predseda 

nevie povedať ceny energií pre domácnosti a pre priemysel, lebo nikto ich nevie. No Úrad pre 

reguláciu je jak tajomný hrad v Karpatoch, pretože absolútne sa nevyjadruje k ničomu. Ale mňa 

veľmi vyrušujú predovšetkým, pán redaktor, pán predseda, zálohové platby, ktoré prichádzajú.“ 

Boris Kollár: „Tie vychádzajú ešte z tých starých cien, tých veľkých. Toto musíme riešiť. 

Presne toto vyrušuje aj mňa.“ 

Robert Fico: „No, to je ono. Lebo keď by to malo skončiť tak.“ 

Boris Kollár: „To nemôže takto zostať.“ 

Robert Fico: „Že cena v roku 2023 bude zodpovedať zálohovým platbám, ktoré teraz 

prichádzajú.“ 

Boris Kollár: „Nie, nemôže byť.“ 

Robert Fico: „To je koniec sveta.“ 

Boris Kollár: „Áno.“ 

Robert Fico: „Preto aj napríklad ja považujem za hrubú chybu, že Heger nebol aktívnejší v 

Bruseli, keď sa rokovalo o tej poslednej energetickej regulácii, kde bolo povedané, že každý 

výrobca elektrickej energie s výnimkou výroby z čierneho uhlia a z plynu môže maximálne 

predávať za 180 eur za megawatthodinu. Všetko nad to musí ísť na oltár vlasti a to sa bude 

prerozdeľovať pre priemysel a pre ľudí. Pochopiteľne, Heger asi nevedel, nebol pripravený.“ 

Boris Kollár: „...“ 

Robert Fico: „Nevedel, no nebol pripravený. Tak ide tam ako taký baran, tak sa nečudujme, 

keď nie je pripravený. Išiel tam a sa zistilo, že v podstate Slovenské elektrárne ako dominantný 

výrobca elektriny na Slovensku skoro všetko už predal na dva roky dopredu. Potom sa to týkalo 

rafinérií, uhoľných baní, ale len za predpokladu, že zisk je o 20 percent vyšší v porovnaní s 

prechádzajúcimi rokmi. Uhoľné bane to nespĺňajú, možno pár eur sa dá vytiahnuť zo Slovnaftu 

ako na nejakú distribúciu. Čiže tam bolo treba kričať. Teraz chodí, samozrejme, má vystrašenú 

tvár, vyzerá ako trasorítka a nevie, čo má povedať, pretože všetko mu ušlo medzi prstami. A 

teraz čaká, či my sa v parlamente dohodneme. A toto je zodpovednosť Národnej rady, alebo to 

je zodpovednosť vlády Slovenskej republiky vládnuť? Ako je možné, že nevie verejnosť, čo 

má čakať od 1. januára 2023? Ako je možné, že nevedia podnikatelia, čo majú čakať od 1. 

januára 2023? Veď máme za dva mesiace Vianoce. 20. decembra skončí život v krajine. Každý 

pôjde už na Vianoce, toto je celý problém.“ 

Moderátor: „Aj pätnásteho, ale musíte sa pýtať tam, a teraz nemyslím predsedu Kollára, teraz 

myslím u koalície ako takej.“ 

Robert Fico: „Ja tu staviam otázku verejne. Áno, lebo nevládnu.“ 



Boris Kollár: „Pán predseda, tento zákon by nebol prijatý, keby som ja nedal pokyn pánovi 

predsedovi Holému už pred letom, aby začal robiť na tomto zákone. Oni ho pripravujú ten 

energetický zákon, alebo stav energetickej núdze. Čiže mne sa vyčítať, že nič nerobím, sa nedá, 

lebo ja som to dopredu, ja som nečakal, či Sulík odíde, neodíde. Idem-nejdem, vajatá jak 

kobylka, rozumiete ma? To znamená, že sme konali. A vidíte, došiel nový minister a už to 

predložil ten zákon, ale my sme ho pripravili. To je prvá vec. Druhá vec, dobre, že ste to 

spomenuli, áno, toto sú tie veci, pokiaľ my teraz nepomôžeme tomu priemyslu, tak tí ľudia 

nebudú mať zamestnanie na budúci rok. A toto je ten moment, keď ste sa ma pýtali, čo je ten 

spúšťač, kedy ste ochotní ísť do predčasných volieb. Keď táto vláda behom tohto mesiaca 

nepovie jasne, akým spôsobom zmysluplne, nie tak, že nepomôže im, že im dá cenu 350 za 

megawatt. To ich zničí. To znamená, že pokiaľ táto vláda nebude schopná urobiť ten krok. A 

pozor, ten krok bude veľmi drastický. Potom dúfam, že ho nebudete vy prvý napádať, že ideme 

proti Európskej únii a proti otvorenému voľnému trhu preto, lebo teraz sa musíme správať 

egoisticky. Musíme sa správať tak, že musíme najprv nakŕmiť našich ľudí. Musíme zachrániť 

náš priemysel. Lebo potom už nebude čo zachraňovať. Potom, keď budú aj voľby, nebudete 

mať čomu vládnuť. Už tu bude rozvrat.“ 

Robert Fico: „Pán predseda, kto sa bojí, nech nechodí do lesa. My sme išli do obrovského 

právneho konfliktu s Enelom, talianskou spoločnosťou ohľadne vodnej elektrárne v Gabčíkove, 

ktorá desať percent všetkej elektrickej energie dodáva.“ 

Boris Kollár: „Áno viem, došla naspäť štátu.“ 

Robert Fico: „Každá desiata žiarovka na Slovensku, obrazne povedané, svieti na základe tohto. 

Preto, pán predseda, ale vy sa nemôžete stavať do polohy hráča, ktorý máte v rukách karty. Vy 

nemáte žiadne karty v rukách. Vy máte 72 poslancov v Národnej rade. A vy teraz hovoríte, keď 

toto neprejde, tak ja budem za predčasné parlamentné voľby.“ 

Boris Kollár: „Teraz hovoríme o energetike.“ 

Robert Fico: „Toto, toto, dobre o energetike, dobre.“ 

Boris Kollár: „Hovoríme niečo iné ... zoštátnime elektrinu, tým pomôžeme.“ 

Robert Fico: „Na to ale potrebujete, na to ale potrebujete.“ 

Boris Kollár: „To nie je v parlamente, to stačí vyhlásenie vlády. To sú, už dneska to má v 

rukách vláda, na to netreba parlament, pán predseda.“ 

Robert Fico: „Ešte budete potrebovať parlament na ďalšie nejaké rozhodnutia, ktoré sa toho 

týkajú.“ 

Boris Kollár: „To, o tom nehovorím.“ 

Robert Fico: „Čiže to znamená, keď to teraz všetko v parlamente prejde, tak parlamentné voľby 

nebudú. Vy nás nemôžete vydierať.“ 

Boris Kollár: „Nie, to takto neni.“ 

Robert Fico: „Politicky to je vydieranie, pretože my sme opozičná politická strana.“ 

Boris Kollár: „Nie, ja som povedal o energiách a energie má v rukách už len vláda.“ 

Robert Fico: „A ja želám, ja želám slovenskej verejnosti, pretože som opozičný politik, 

najdlhšie slúžiaci premiér v histórii Slovenska, želám novú vládu. Ja nehovorím o vláde Smeru, 

želám novú stabilnú vládu.“ 

Moderátor: „Pán predseda, napriek tomu, napriek tomu, že v úvode relácie sme si to vysvetlili, 

že keď dostanete rozpoložkované tie veci, tak ste ochotný sa.“ 

Robert Fico: „Áno, ale toto je niečo iné, čo hovoril pán predseda. Hovoril o inom zákone, o 

energetike.“ 

Boris Kollár: „Hej, hej..“ 

Moderátor: „Áno, ale ja sa vrátim teraz k tomu, v úvode relácie ste povedali, že ak dostanete 

rozpoložkované veci.“ 

Robert Fico: „Áno.“ 

Moderátor: „Že nechcete podporiť bianko šek.“ 



Robert Fico: „Áno.“ 

Moderátor: „Ste ochotný sa o tom rozprávať.“ 

Robert Fico: „Nie, my to aj podporíme. Ak nám prídu, aby sme si rozumeli, toto je vyriešené 

tie dôchodky.“ 

Boris Kollár: „My sme spolu sedeli a už sme sa bavili.“ 

Robert Fico: „Dôchodky sú vybavené. Teraz napríklad máme tu tých 900 miliónov, čo je v 

tom napísané, v tom návrhu pána Matoviča.“ 

Moderátor: „Áno, tak je.“ 

Robert Fico: „Na tých zamestnávateľov, veľké firmy.“ 

Moderátor: „Áno, pomoc pre firmy.“ 

Robert Fico: „No dobre, ale nemôžeme schváliť 900 miliónov a nevieme na čo. Veď najprv 

nech nám...“ 

Moderátor: „Nie, nie, nie, ja na to nemyslím, ja som sa chcel inú vec spýtať, že jedna 

podmienka je, že dostanete ako keby rozpoložkované veci, že budete vedieť, na čo tú konkrétnu 

pomoc schvaľujete. Bolo by pre vás alternatívou aj riešenie, že by sa s vami koalícia dohodla, 

že podporte nám tie veci a príde k predčasným voľbám, že sa dohodnete na predčasných 

voľbách?“ 

Robert Fico: „Ale my to všade opakujeme. Toto už nie je otázka politickej dohody. To je otázka 

životnej nevyhnutnosti. Prosím, pochopme to konečne, že toto je božie trápenie, čo nám tu 

predvádza táto vláda. A znovu, tu nejde o tému účasti Smeru alebo Hlasu. Musí prísť nová 

vláda. Minimálne tá vláda bude mať priestor dva – tri roky zase, aby sa pohla dopredu, v tých 

začiatkoch je tá vláda zväčša silná. Má nejakú vnútornú stabilitu a je schopná prijímať nejaké 

rozhodnutia. Musí prísť zmena. Prepáčte zas ten výraz, keď nefunguje bordel, tak nemôžte 

vymeniť postele, musíte vymeniť dievčatá. A tak to jednoducho je, tí ľudia musia ísť preč.“ 

Moderátor: „To je váš citát, áno.“ 

Robert Fico: „Musí prísť niekto iný do tej vlády. Veď nehovorím znovu, nebavíme sa o Smere, 

hovoríme o legitímnom demokratickom prostriedku riešenia politickej krízy. Je Slovensko v 

hlbokej politickej kríze? Je. Je v ústavnej kríze? Je. Nefungujú ústavné orgány? Nefungujú. 

Aký je na to recept? No predčasné voľby. Recept nemôže byť, že sedemdesiatdvojka bude teraz 

vydierať opozíciu, že no-no-no, vy opozičníci, ak nebudete teraz hlasovať.“ 

Moderátor: „Aj za predpokladu, teda predčasné voľby aj za predpokladu, že Smer by 

nevyhnutne nemusel byť súčasťou ďalšej vlády?“ 

Robert Fico: „Samozrejme, veď ja rátam aj, musím rátať, pán redaktor.“ 

Moderátor: „Ja sa naozaj pýtam.“ 

Robert Fico: „Po tej realite, ktorú som zažil v živote. V roku 2000 napríklad 10, po prvom 

našom volebnom období, kedy sme mali asi 30 percent v roku 2006, v roku 2010 sme vyhrali 

voľby s 34 percentami a sme išli do opozície, hoci sme boli suverénne najsilnejšia strana. Áno, 

máme ambíciu a myslím, že to aj vyjde, pretože natoľko politike rozumieme, že Smer 

percentuálne vyhrá voľby. Percentuálne. To ale neznamená, že zostaví vládu.“ 

Moderátor: „Bude zostavovať vládu.“ 

Robert Fico: „Ale potom budú dve alternatívy. Buď bude súčasťou nejakej vládnej koalície, 

alebo bude silná opozičná strana v parlamente, ako povedzme v tejto súvislosti. Čiže ja 

nemôžem teraz povedať, že to bude takto. Môže to byť všelijako.“ 

Moderátor: „No, ja rozumiem, pýtam sa iba preto, lebo teda tie mediálne kuloáre a 

parlamentné kuloáre a viackrát to tu predstavitelia aj Smeru, ale aj, teda pardon, predstavitelia 

Smeru hovorili, to budúce vládne zoskupenie, o ktorom sa šepká, je Hlas, SaS, Progresívne 

Slovensko a neviem, či tam patrí aj Sme rodina alebo nie.“ 

Boris Kollár: „Smer tam nevidím. Ja vás nevidím pán predseda, ja vás nevidím.“ 

Robert Fico: „Srdce Petra Pellegriniho je ťahané k liberálom. To my dobre vieme, že tam je 

jeho priestor, že on miluje tých sulíkovcov, on miluje to Progresívne Slovensko. Ale to je nejaká 



tiež strana, ktorá má nejakých ľudí. Pán predseda a kto by povedal v roku 2016, že dáme 

dohromady historickú vládu slovensko-maďarskú? Slovenská národná strana, Most.“ 

Boris Kollár: „Asi nikto.“ 

Robert Fico: „No vidíte a sme tam. Kto by bol býval povedal.“ 

Moderátor: „No, pamätajúc si deväťdesiate roky, by to naozaj nikto nepovedal.“ 

Robert Fico: „2006 rok, keď sme dali dohromady koalíciu Smer, HZDS a Slovenská národná 

strana. Fakt je ten, že dvanásť rokov Smer – sociálna demokracia ako ľavicová strana držala tri 

stabilné vlády. Do samého konca. Ani o jeden jediný deň za dvanásť rokov nebolo skrátené 

volebné obdobie. Takže ten vývoj môže byť hocaký. Ale musí prísť, ja tomu hovorím, že ten 

ventil musí niekde byť vypustený, lebo tá verejnosť je natlakovaná, je veľmi natlakovaná. A ak 

tej verejnosti nedáme šancu povedať, že chceme takéto iné riešenie, tak sa obávam, že tie 

sociálne konflikty môžu prísť.“ 

Moderátor: „A neprispieva k tomu ani nárast agresivity vo vyjadreniach, ktoré zažívame teda 

v rámci toho súboja medzi SaS a OĽaNO.“ 

Robert Fico: „Ja niekedy nezávisím predsedovi a vedeniu Národnej rady, čo musia riešiť v 

parlamente, pokiaľ ide o nejaké vystúpenia.“ 

Moderátor: „Ale skočili ste mi do reči, tá mediálna špekulácia mala ešte pokračovať, že Hlas, 

SaS, Progresívne Slovensko a Sme rodina.“ 

Boris Kollár: „My sme absolútne neprijateľní pre niektoré tieto strany. Takže viete, prepáčte, 

keby som mal byť škodoradostný, tak by som musel povedať, že áno, dali ste to dokopy a my 

sa dodneska z toho spamätávame, že sa vám to podarilo takéto nespojiteľné dať dokopy, ale 

dobre. Ja si myslím, že my sme síce veľakrát nutná nevesta, ale určite nie žiadaná, keď sa 

bavíme o strane ako Progresívne Slovensko, alebo keď sa bavíme o liberáloch. To, viete, ja 

mám na to názor, ja skôr vnímam ten štát, aby bol sociálny, aby to bola radšej stredová politika 

a nie nejaká veľmi prehnane liberálna, lebo to proste.“ 

Moderátor: „No tak to sa tu na Slovensku nikdy nepodarilo, čiže dokázali sa spojiť aj strany z 

opačného spektra.“ 

Robert Fico: „Suverénne najlepšia alternatíva pre Slovensko by bola spolupráca Smeru a 

Hlasu. A my sa o to uchádzame.“ 

Moderátor: „Len to vám zatiaľ nevychádza. Teda ani od Hlasu neprišla úplne taká odpoveď, 

ktorú ste možno očakávali.“ 

Robert Fico: „Pán redaktor, pozrite sa, toto je taká zaujímavá téma. Tak prosili nás 

predstavitelia Hlasu, aby sme im neblokovali členstvo a takzvané pridružené členstvo v Strane 

európskych socialistov. Stalo sa to asi pred dvoma týždňami, naši predstavitelia, my sme totiž 

plnoprávnym členom Strany európskych socialistov, mohli sme blokovať. A povedali sme, 

nebudeme to blokovať, nech teda Hlas sa stane súčasťou našej rodiny. A to my teraz vysvetlite, 

že to ako bude fungovať ten svet, že dve strany, ktoré sú v jednej rodine medzinárodnej, 

stretávajú sa na pôde Strany európskych socialistov a Pellegrini povie, že on ide s Progresívnym 

Slovenskom a so SaS-kou do vlády? Všetko bude tak, ako má byť. Buďte trpezlivý. Považujem 

za nesprávne, keď dnes niekto už pred voľbami niekoho vylučuje alebo potvrdzuje. Alternatíva 

pre Slovensko najlepšia je Smer a Hlas. Čo bude po voľbách, o tom rozhodnú ľudia.“ 

Moderátor: „Ja nevylučujem, ja iba...“ 

Boris Kollár: „Režeme medveďa a on behá po lese, no tak...“ 

Robert Fico: „Presne tak, o to viac, o to viac.“ 

Moderátor: „Ja nevylučujem, ja iba narážam na to, že ste poslali pri príležitosti pracovného 

snemu Hlasu...“ 

Robert Fico: „Zdravicu.“ 

Moderátor: „Zdravicu a nemala úplne asi ten efekt, ktorý ste, ktorý ste očakávali, že tá 

reakcia.“ 



Robert Fico: „Pozrite, aký efekt tá zdravica mala? Naplnila presne ten efekt, ktorý sme 

očakávali. To je všetko, čo môžem povedať.“ 

Moderátor: „U vás, dobre, u vás v strane. Pán predseda Kollár, posledná otázka bez toho, aby 

sme chceli naozaj, aby som sa chcel vracať k niečomu, alebo zaťažovať, alebo traumatizovať 

ľudí. Ako bude fungovať ďalej koalícia, ako bude fungovať ďalej parlament?“ 

Boris Kollár: „Teraz som vám to spomenul. Predpokladám, že v utorok sa neotvorí parlament. 

Presuniem tú schôdzu na osemnásteho. Predradím ju pred riadnou ďalšou schôdzou. Dovtedy 

budeme rokovať. Určite budem zvolávať okrúhle stoly naprieč celým politickým spektrom. 

Budem chcieť otvoriť a pomôcť toto otvoriť. Ako ste počuli, už na dôchodcov máme prísľub. 

Takže vieme, že minimálne v tomto vieme už dnes povedať, že áno, že to bude otvorené a toto 

bude schválené. Ja sa budem uchádzať aj o ďalších opozičných poslancov, ktorí budú ochotní 

posunúť aj pre školy, aj pre zamestnávateľov, aj pre domácnosti. Pevne verím, že buď 

presvedčíme SaS-ku, možno pána Pellegriniho, možno tarabovcov, uvidíme.“ 

Robert Fico: „Aj my sme pripravení, len treba to ukázať, čo to vlastne chcete.“ 

Boris Kollár: „No máme týždeň na to, aby sme nejaké tie kroky urobili. Bohužiaľ, sme v 

minorite, sme v menšine, musíme rokovať a rokovať budeme. A ... musí byť doručený.“ 

Moderátor: „Pán predseda, to sa bavíme o teraz, myslel som aj zo strednodobého a 

dlhodobejšieho hľadiska. Že teraz aj keď toto vyriešite, ako to reálne bude fungovať?“ 

Boris Kollár: „Dobre, ďalej môžem povedať, čo sa týka vlády, ako som spomínal, tým, že už 

sme ten zákon schválili, o tej energetickej núdzi a vieme vyhlásiť ten taký výnimočný stav.“ 

Robert Fico: „Všeobecný hospodársky záujem.“ 

Boris Kollár: „Presne tak. A už tým pádom vláda môže.“ 

Robert Fico: „Stav núdzový.“ 

Boris Kollár: „Áno. Vlády tým pádom už môže konať samostatne mimo parlament, čiže tam 

nepotrebujeme mať parlamentnú väčšinu. Takže vláda vie doručiť tú pomoc. Vie zobrať tú 

elektrickú energiu a doručiť ju v tých lacných úrovniach tomu hospodárstvu. Len musí mať na 

to, prepáčte, budem expresívny, musí mať na to gule. Musí vedieť tresknúť do stola a vedieť sa 

za to postaviť, nie sa pokakať z tej Únie, rozumiete ma? Toto je dôvod.“ 

Moderátor: „Rozumiem.“ 

Boris Kollár: „A účel, ktorý musí tá vláda pre nás všetkých urobiť. A keď to neurobí, tak potom 

nemá legitimitu vládnuť, preboha. A ja som povedal, že keď tá pomoc nebude doručená, tak 

takúto vládu ani my nebudeme podporovať.“ 

Moderátor: „Posledná, naozaj posledná otázka, len aby som si to ujasnil. Jedna vec je, keď 

toto vyriešite, pýtam sa ešte raz, ako to bude fungovať potom ďalej a ďalšie mesiace? Či stále 

budeme zažívať...“ 

Boris Kollár: „Ďalšie mesiace, my sme v menšinovej vláde, však akože jak to bude? Budeme 

to zažívať do nemlátom, preto, lebo tu stále, však vám hovorím, my máme 72, 73, tak akože sa 

netvárme, že nám všetko bude hladko prechádzať. Budeme musieť ad hoc, tak, ako to kedysi 

robil Mikuláš Dzurinda, budeme musieť ad hoc ku každému zákonu sa stretnúť a hľadať 

podporu naprieč celým spektrom. Raz z tými, raz s tými. No bohužiaľ, tak to je už jasná vec. 

Ale musím povedať, že zadrhnúť sa to môže úplne na štátnom rozpočte. Keď nám neprejde 

štátny rozpočet, tak prečo by sme mali len kúriť a svietiť, tak potom poďme rýchlo do 

predčasných volieb, schváľme potom ten rozpočet s tým, že proste spolu s ním sa urobí aj termín 

predčasných volieb. Ale potom budem žiadať od opozície garanciu, že keď sa dohodneme na 

konkrétnych veciach do tých volieb, že absolútne jednohlasne podporí a to bude pomoc, ja 

neviem, v energetike, v sociálnej oblasti a tak ďalej, kým nedôjdu tie voľby. Lebo tie nemôžu 

byť skôr, ako o pol roka, keď sa dnes rozhodneme, rozumiete ma.“ 

Robert Fico: „Technicky, áno, áno.“ 

Moderátor: „Posledná otázka, prijateľný scenár pre vás?“ 

Robert Fico: „Nie.“ 



Boris Kollár: „My si nemôžeme rozumieť.“ 

Robert Fico: „Toto nie je vláda, prosím vás, však to je neuveriteľná.“ 

Moderátor: „Nie, nie, nie, myslel som teraz tú ponuku, ktorá bola, ak by nemal prejsť rozpočet, 

tak sa dohodnime na jasných pravidlách, že rozpočet plus predčasné voľby.“ 

Robert Fico: „Rokovať budeme. Strana Smer – sociálna demokracia ako ľavicová strana 

ukázala pri praktických krokoch, že nerobíme politiku čím horšie tým lepšie. Ponúkali sme 

opakovane v Národnej rade riešenia. Niekedy to bolo prijaté s úplným odporom, niekedy s 

takým mrmlaním, ale vždy to bolo odmietnuté. Sme pripravení tam, kde to budeme vidieť ako 

potrebné pre ľudí a pre podniky zabrať ako opozičná strana. Čiže nie čím horšie tým lepšie. Ale 

na konci dňa je naším cieľom politickým, jasným 2023 predčasné parlamentné voľby a v tomto 

duchu sa Smer prirodzene bude správať. My predsa nemôžeme kolaborovať s takouto vládou. 

Pravicovou, hnusnou, odpornou.“ 

Boris Kollár: „My tiež nechceme s vami kolaborovať, viete, no.“ 

Robert Fico: „Ale musíte, zdá sa.“ 

Boris Kollár: „Je to veľmi nepríjemné.“ 

Moderátor: „Páni, záver bol viac než veľavravný. Robert Fico. Ďakujem veľmi pekne za 

návštevu v štúdiu.“ 

Robert Fico: „Ďakujem aj ja.“ 

Moderátor: „To isté pánovi Borisovi Kollárovi.“ 

Boris Kollár: „Ďakujem za pozvanie. Aj sme sa zasmiali.“ 

Moderátor: „Pekný deň. Aj ste sa zasmiali, aj ste niečo naznačili. Vám ďakujem za pozornosť. 

Na budúci týždeň tu bude s vami kolega Rasťo Iliev. Teda dúfam, že už konečne. Prežite ešte 

peknú nedeľu. Dovidenia.“ 

12:00 h  koniec programu 

 

 


